
PROTOKÓŁ Nr XI/2025 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2025 roku 

w godzinach: 13
00

 – 14
21

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      10. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                       11. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika          12. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                      13. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław           14. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna                                          15. Zymon Marcin 

7. Mogielnicki Tomasz      

8. Nastaj Maciej      

9. Olech Jarosław                                                                      

 

Nieobecni Radni –Nastaj Maciej. 

 

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

                         

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Beata Trochimiuk – Sekretarz Gminy  

 

Obrady sesji o godzinie 13
00  

otworzył Przewodniczący Rady Gminy Radecznica Pan Marcin 

Zymon. Stwierdził quorum 1 radny nieobecny. Obrady są prawomocne 14 radnych obecnych.  

 

Przystąpiono do odczytania porządku obrad.  

 

Proponuję następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych.  

6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami.  

7. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady  Gminy Radecznica za 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok 

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica 

c) w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Radecznica 



d) w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Radecznica 

e) w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 

uczniów szkół podstawowych 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zamość z przeznaczeniem na 

współfinansowanie w 2025 roku bieżących kosztów funkcjonowania schroniska 

dla bezdomnych zwierząt w Zamościu 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

Nastąpiło powitanie gości obecnych na sesji Pana Wójta Edwarda Polaka, Pani Sekretarz 

Beaty Trochimiuk, Radnych  i Sołtysów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Radecznica Pan Marcin Zymon zapytał czy są jakieś uwagi do 

odczytanego porządku obrad?  

Pytań nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. „Za” głosowało 14 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Brak uwag.  

 

Ad.4.  

Przewodniczący Pan M. Zymon powiedział, że w okresie międzysesyjnym odbyły się 

posiedzenia poszczególnych Komisji Rady Gminy Radecznica. 

10 stycznia 2025 roku obradowała Komisja Kultury, Oświaty i Wychowania, tematem obrad 

było: 

- przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2025, 

- sprawozdanie z działalności GCKSiT i Biblioteki Gminnej w roku 2024, 

- sprawozdanie z pracy Komisji w roku 2024. 

- analiza finansowa i prawna funkcjonowania sieci szkół na terenie Gminy Radecznica.  

23 stycznia 2025 roku obradowała Komisja Rewizyjna, tematem obrad było: 

- opiniowanie procedowanych uchwał podjętych na sesji Rady Gmina dnia 30 stycznia 2025 

roku.  

- opracowanie planu pracy Komisji na rok 2025.  



- opracowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2024 rok.  

23 stycznia 2025 roku obradowała Komisja Rolnictwa, Planowania i Budżetu tematem obrad 

było: 

- opiniowanie procedowanych uchwał podjętych na sesji Rady Gmina dnia 30 stycznia 2025 

roku.  

- opracowanie planu pracy Komisji na rok 2025. 

28 stycznia 2025 roku obradowała Komisja Samorządowa i Socjalno – Społeczna tematem 

obrad było: 

- opiniowanie procedowanych uchwał podjętych na sesji Rady Gmina dnia 30 stycznia 2025 

roku.  

- analiza planu pracy Komisji na 2025 rok.  

 

27 stycznia 2025 roku odbyło się uroczyste otwarcie oraz poświęcenie nowo przebudowanej 

drogi powiatowej nr 29021 relacji Gródki – Zaporze – Czernięcin z udziałem przedstawicieli 

Parlamentu Województwa Lubelskiego, Starostwa Powiatowego w Zamościu, Urzędu Gminy 

w Radecznicy oraz Klasztoru Ojców Bernardynów w Radecznicy.  

 

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon podziękował byłemu Wójtowi Gminy Radecznica Panu 

Marianowi Szuperowi oraz radnym za których kadencji droga ta była budowana.  

Poinformował także że do biura rady wpłynęły opinie z Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Lublinie w sprawie zaopiniowania prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy 

Radecznica oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przewidzianego w uchwale 

budżetowej Gminy Radecznica na 2025 rok.  

 

Ad. 5.  

Radny Pan J. Gumieniak odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady  Gminy Pana 

M. Zymona i także ze swojej strony podziękował Wójtowi poprzedniej kadencji Panu 

Marianowi Szuperowi za zrealizowane inwestycje w 2018-2024 roku. Podziękowania trafiły 

także do radnych powiatowych i starosty powiatu  zamojskiego Stanisława Grześko.  

Radny Pan J. Gumieniak poinformował Pana Wójta E. Polaka o odcinku drogi Gruszki 

Zaporskiej pomiędzy miejscowościami Nową Wsią i Sułowcem, który wymaga pełnej 

przebudowy. Poprosił o pełne działanie w tej kwestii Wójta i Radę Gminy.  

W drugiej kwestii padło pytanie o spotkaniu w tym tygodniu w Urzędzie Marszałkowskim 

Wójtów, Burmistrzów Województwa Lubelskiego w sprawie dróg z FOGR – u, czy są w tej 

kwestii jakieś opracowania?  

Radny Pan J. Olech poprosił Komisje Rolnictwa, Planowania i Budżetu o przeanalizowanie i 

przychylenie się do prośby Pani Bożeny Ligaj p.o. Kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej 

Gminy Radecznica w kwestii dotyczącej zwiększenia środków na zakup książek do biblioteki.  

 



Ad.6.  

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami przedstawił Pan Wójt Edward 

Polak.  

Poinformował, że ostatnia sesja Rady Gminy odbyła się 30 grudnia 2024 roku i wszystkie 

uchwały podjęte na niej zostały przekazane do właściwych organów nadzoru.  

W okresie objętym sprawozdaniem przeprowadzono dwa zapytania ofertowe: 

- na zakup i dostawę fabrycznie nowej podkrzesywarki i dmuchawy na potrzeby Urzędu 

Gminy. W pierwszym postępowaniu nie wpłynęła żadna oferta. Natomiast w drugim 

postępowaniu wpłynęło cztery oferty. Najkorzystniejszą ofertę za kwotę  5 678 zł 91 gr. 

brutto złożyła firma Entra Juszczak, Piasecki spółka jawna z Zamościa.  

- na zakup i dostawę używanego samochodu dostawczego o masie całkowitej do 3,5 tony. Na 

pierwszym postępowaniu nie wpłynęła żadna oferta, w związku z tym zapytanie to ulegnie 

modyfikacji aby ofertę tą uzyskać i samochód ten nabyć.  

Do końca roku zostały zamontowane dwa urządzenia klimatyzacyjne z funkcją grzania na sali 

w Czarnymstoku gdzie ćwiczą uczniowie z miejscowej podstawówki.  

W dniu 6 stycznia 2025 roku w Bazylice Objawień Świętego Antoniego odbył się koncert 

kolęd, w których brały udział zespoły z naszej Gminy i uczniowie ze wszystkich szkół naszej 

Gminy.  

27 stycznia 2025 roku otwarto uroczyście drogę powiatową Grudki – Zaporze – Czernięcin 

długości 2800 metrów. Wykonanie jej było możliwe dzięki dofinansowaniu z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, które wyniosło 70 % . Wartość całej inwestycji wyniosła 4 000 800 

złotych. Pozostała kwota pochodziła z dwóch źródeł – 50 % z budżetu powiatu zamojskiego i 

50 % z budżetu Gminy Radecznica.  

Zostały złożone podziękowania Wójtowi Panu Marianowi Szuperowi i Radzie Gminy 

poprzedniej kadencji za podjęcie i zrealizowanie tej inwestycji.  

W uroczystości tej uczestniczyli Senator Jerzy Chruścikowski, przedstawiciele Starostwa 

Powiatowego w Zamościu oraz przedstawiciel Wojewody lubelskiego a także zarząd Gminy 

Radecznica.  

Informacyjnie na stronie Gminy od 30 grudnia 2024 roku zostały ogłoszone dwa konkursy na 

stanowisko dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej Gminy Radecznica oraz dyrektora 

GCKSiT w Radecznicy.  

Od 1 marca 2025 roku po przeprowadzonym konkursie Kierownikiem GOPS – u w 

Radecznicy została Pani Joanna Sobstyl.  

9 lutego 2025 roku o godzinie 18.00 GCKSiT organizuje zabawę karnawałową w której 

koncertować będzie zespół Lolek Orkiestra. Poczęstunek zapewni koło Gospodyń Wiejskich z 

Gaju Gruszczańskiego.  



Przewodniczący Rady Pan M. Zymon odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta dotyczącej 

przeglądu kolęd w Bazylice Ojców Bernardynów w Radecznicy, zrobił małe sprostowanie 

odnośnie zespołów biorących udział w przeglądzie.  

Radny Pan J. Gumieniak zapytał o zbiornik retencyjny w Gaju Gruszczańskim, czy wszystko 

przebiega płynnie i na jakim etapie jest ta inwestycja? 

Ad.7  

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon poprosił Przewodniczących Komisji Stałych Rady 

Gminy Radecznica o dokonanie sprawozdania z działalności komisji w 2024 roku.  

Jako pierwszy sprawozdanie przedstawił Radny Pan Mirosław Poświatowski Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej.  

Kolejne sprawozdania z działalności Komisji przedstawili: 

- Radna Pani Laura Sznitowska Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Wychowania. 

- Radny Pan Tomasz Mogielnicki Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Planowania i Budżetu. 

- Radna Pani Monika Hadam Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej i Socjalno-

Społecznej. 

- Radny Pan Wiesław Studziński Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Ad.8  

Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok - Przewodniczący Rady Gminy Pan 

M. Zymon odczytał treść uchwały. 

 

Projekt uchwały był procedowany przez Komisje stałe i opiniowany pozytywnie.  

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta.   

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” głosowało 14 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie.  

 

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica - Projekt 

uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady.   

 

Projekt uchwały był procedowany przez Komisje stałe i opiniowany pozytywnie.  

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta.   

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” głosowało 14 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 



c) w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Radecznica - 

Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady.   

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta.   

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” głosowało 14 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

d) w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia 

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Radecznica. 

 

Treść tej uchwały była przedmiotem obrad Komisji Kultury, Oświaty i Wychowania. 

 

Pani Sekretarz B. Trochimiuk po krótce omówiła konieczność przedłożenia tej 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon odczytał treść uchwały. 

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta.   

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” głosowało 14 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

e) w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół podstawowych – Uchwała ta była planowana do wprowadzenia w poprzedniej 

kadencji Rady Gminy. Treść uchwały odczytana przez Przewodniczącego Rady.  

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” głosowało 14 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zamość z przeznaczeniem na 

współfinansowanie w 2025 roku bieżących kosztów funkcjonowania schroniska dla 

bezdomnych zwierząt w Zamościu - Projekt uchwały został odczytany przez 

Przewodniczącego Rady.   

 

Dyskusja nad projektem uchwały nie została podjęta. 

 



Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” głosowało 14 osób, „przeciwko” - 0, „wstrzymało się” – 0. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

Ad.9.  

Brak interpelacji.  

 

Ad.10.  

Pan Wójt E. Polak  odpowiedział na pytania zadane przez Radnego Pana J. Gumieniaka. 

Oznajmił, że pamięta o drodze przebiegającej przez Gruszkę Zaporską od Nowej Wsi do 

Sułowa. Kwestia ta była wspominana Panu Staroście i Wice Staroście podczas uroczystości w 

Podlesiu Dużym.  

Odnośnie drugiego pytania Pan Wójt potwierdził, że konferencja w Urzędzie 

Marszałkowskim odbyła się wczoraj. Temat dotyczył ochrony gruntów ornych. W tym roku 

w ramach tego funduszu będzie do rozdysponowania 15 000 000 złotych na wszystkie gminy 

wiejskie województwa lubelskiego. Wniosek zostanie złożony przez Gminę Radecznica w 

czasie gdy będzie nabór od 1 marca 2025 roku.  

Poinformował także o przebiegu inwestycji drogi gminnej w Gorajcu Zastawie i zbiornika 

retencyjnego w Gaju Gruszczańskim.  

Poparł wniosek Radnego Pana J. Olecha w kwestii prośby Pani B. Ligaj dotyczącej 

zwiększenia środków na zakup książek dla dzieci. Zaproponował aby poczekać na 

rozstrzygnięcie konkursu na dyrektora Biblioteki Publicznej.  

Słowa podziękowania trafiły do Radnej Pani C. Jachymek i mieszkańców Podlesia Dużego za 

przygotowanie poczęstunku dla wszystkich gości, którzy brali udział w otwarciu drogi 

powiatowej.  

Ad.11.  

Radny Pan J. Olech podziękował Panu Wójtowi za poparcie jego wniosku i zlecenie remontu 

barierek naprzeciwko hydroforni w Gorajcu Zagroble. Nadmienił, że jest jeszcze droga, która 

w tej kadencji musi być wyremontowana. Mianowicie od skrzyżowania z drogą krajową w 

Gorajcu Zagroble do Czarnegostoku. Stan nawierzchni tej drogi został przedstawiony. Prośba 

do Rady Gminy aby pamiętali, że taka droga jest i wymaga remontu.  

Radny Pan J. Gumieniak podziękował Panu Wójtowi za wyjaśnienia odnośnie jego zapytań. 

Liczył, że w punkcie interpelacje i zapytania Radnych poprosi o wyjaśnienia Panią Skarbnik 

ale niestety jest nieobecna. Nadmienił, iż krążą informacje o zadłużeniu Gminy przez 

poprzednią kadencję. Są one mylne i odniósł się do nich.  



Wójt Pan E. Polak odniósł się do wypowiedzi Radnego J. Olecha oraz Radnego J. 

Gumieniaka.  

Radny Pan M. Poświatowski w imieniu Izby Rolniczej Oddziału Powiatowego w Zamościu 

poinformował o szkoleniu chemizacyjnym i fumigacyjnym dla rolników Gminy Radecznica.  

Radny Pan J. Gumieniak oznajmił, że do końca stycznia 2025 roku należy złożyć informację 

o wyrobach zawierających azbest. Wypowiedział swoje zdanie na temat drogi o którą 

wnioskował Radny Pan J. Olech. Jego zdaniem kwestia przekwalifikowania drogi gminnej na 

drogę powiatową była błędem.  

Przewodniczący Rady Pan M. Zymon w imieniu mieszkańców Radecznicy ul. Polnej poprosił 

o modernizację drogi. Odpowiadając Pan Wójt powiedział, że zna temat i wie jaki jest stan tej 

drogi po intensywnych opadach deszczu. Postara się aby jeszcze w tym roku kwestia ta 

została załatwiona.  

 Ad.12.  

Z powodu wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan M. Zymon 

zamknął obrady XI sesji Rady Gminy Radecznica dnia 30 stycznia 2025 roku.  

 

Protokołowała A. Janowska  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY 

Marcin Zymon 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


